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PROCES.VE
nr.36

al Eedinlei din 19 decembrie 2022, cu de la ora 15:00,
a Consiliului de supraveghere ;i (CSD) al furnizorului

public nalional de servicii media Compu,

La qedinla Consiliului de supraveghere
Arcadie Gherasim, pregedinte CSD
Sergiu Stanciu, secretar CSD
Irina Ma{enco, membri CSD
Cristian Jardan, membru CSD
Aurelian Dinili, membru CSD
Loretta Handrabura, membri CSD
Corneliu Popovici, membru CSD

ia,,Teleradio-Moldovs"

i dezvoltare au participat:

Invita{i:
Vladimir furcanu, director general al IP Co
Galina Blanaru, director financiar
Daria Cipi(ina, qefa Serviciului comunicare
Adrian leberneac, qeful Centrului tehnic

pania,,Teleradio-Moldova"

i relafii internafionale

$edin{a este prezidatd de pre;edintele CSD
qedinla deliberativd ;i supune votului ordinea de

ORDINEA DE
l. Cu privire la Caietul de sarcini al IP Compa
2023.
2. Diverse.

,, Teleradio-Moldova" pentru anul

S-a votat: ,,PENTRU" 7 voturi (Arcadie Gheras m, Sergiu Stanciu, Irina Matenco,
Loretta Flandrabura, Cristian Jardan, Aurelian nil6, Corneliu Popovici.)

1. Cu privire lu Caietul de sarcini al IP Cr ,, Teleradio-Moldova" pentru anul
2023.

Comunicarea cu privire Ia Caietul de sarcin
pentru anul2023 este prezentatd de Vladimir fu
,,Teleradio-Moldova".

al IP Compania,,Teleradio-Moldova"

Arcadie Gherasim. Ddnsul anunt6

, director general al IP Compania



Vladimir furcanu:,,Documentul este
planurile de dezvoltare, inclusiv in ceea ce pri
vin s5 consolideze capacitAlle noastre editoria
se incadreazdin ceea ce numim bugetul pen
partea narativd, Caietul de sarcini este in pri
Companiei pe care am propus-o CSD, in
sdptdm6ni. Astfel, multe dintre obiective se
pentru urm6torii cinci ani depind foarte mult
la obiective in anul 2023. Avem o viziune
comunicSm informafia gi celelalte tipuri de
care std in dreptul fiecdrei entiteti - Moldova l,
fie simplu de injeles. La Moldova 1 finem
punct de vedere al organigramei dare stabilim
concentrarea pe qtiri; 2) crearea gi dezvoltarea
de divertisment.

De asemenea, este descris in linii precise ce
pAnE acum a cuprins materiale de arhivl qi,
aceastd structurd, urmeazd, s5 facem angajiri.
lansarea unui ciclu de emisiuni care va urmdri vi
din trecut gi in prezent, pentru promovarea
din lume, va fi creatd o agendl culturald. T
europene, inclusiv filme documentare, seriale
despre viala qi activitatea artiqtilor, concerte de
concerte, festivaluri, spectacole, eveninrente m

Din punct de vedere al planurilor de pers
dezvoltdrii capacitdlilor angajafilor care, din pri
intr-un proces de evaluare, ca mai apoi sd urm
activitatea de instruire, vom acorda atenfie qi

Adrian leberneac, qeful Centrului
echipamentului la standardele modeme, priori
anul 2023 vizlnd componenta tehnici pe
exemplu ar fi continuarea reutil5rii studiouri
Studioului nr 2 in care este necesard reinnoirea
ne propunem sd retehnologizdm partea de
propunem imbundtilirea condiliilor de muncd
e ste p I ani frcatd, p entru te I eviziune, pro curare a
pentru ieqirile in teren, procurarea a opt
un sistem de transmisiuni live. Cele enumerate
mii lei. De facto, avem trei milioane, adic[
radiodifuziune este planificat un milion 546 mi
bugetul alocat. Sunt planificate achizilii de ca

2

us din partea narativd referitoare la
infrastructura qi alte activitSi care

Caietul de sarcini conline tabele care
anul viitor al Companiei. Cu privire la
d etapd din Strategia de dezvoltarc a

preliminard, in urmi cu cdteva
in Caietul de sarcini. Cele propuse

cum vom Etie sd ne ajustdm activitatea
tru fiecare dintre platf,ormele pe care

, ceea ce se poate vedea: misiunea
io Moldova, Moldova2, astfel ca sd

de configurafia destul de incdlcitd din
trei prioritSli din punct de editoriale: l)

liei de publicistic5; 3) programele

vem planificat pentru Moldova 2, care
identificare persoanei care conduce

Astfel, in anul 2023 este planificatd
qi crealia protagoniqtilor emisiunilor

imentelor culturale din Moldova, dar qi
vom promova operele vizuale

cu tematicd culturald, filme artistice
uzicd clasicd qi modernd, preluarea de
icale etc.

vd pentru 2023, vom acorda o atenfie
le sdptdmdni ale anului nou vor intra

cursurile de instruire. Concomitent cu
logizdrii televiziunii gi radioului.

tehnic, a vorbit despre ajustarea
ile care trmeazd a fi implementate in
a realiza prioritdlile editoriale. Un

de qtiri, Departamentului multimedia,
sistemului de iluminare. De asemenea,

al Studioului 2. La fel, ca scop ne
utilizatorilor de birou. De asemenea,
fturilor, achizilionarea unei macarale

video, la fel pentru ieqirile in teren, qi
iciti un buget de23 de milioane 539

doar cdteva pozilii sunt asigurate. La
lei - suma este acoperitl pe deplin din
latoare pentru editare, soft de editare



audio, seryer, echipamente audio, microfr
reportofoane, sisteme de transmisiune live

in context, Vladimir lurcanu a relatat
Newsroom sperdnd s[ se materializeze
acordat pentru 15 luni. Asta ar insemna salarii
mdsurarea audien{ei qi reforma resurselor
de mii de euro pentru activitili de resurse

De asemenea, o alt6 noutate pentru 2023 et
Totodatd, se va incerca intrarea pe piala publi
departamentului Investiga{ii. De asemenea,
urmeazd" a fi continuat. Este vorba despre siste
confinutului la care vor lucra managerii qi
pentru a nu crea o dubluri de informalii aqa
teoreticd, este precizat expres cum ne vedem
patru principii esenfiale: credibilitate, echidi

in cadrul dezbatenlor pe marginea Caietului
s-a interesat din ce se compun cele 9,7 mil
procedura de vdnzare a activelor de care nu

Directorul financiar Galina Blanaru a
milioane revin publicitalii, altele - din
bugetul de stat care sunt alocate pentru proc

Referitor la procedura de vdnzare a activelo.
sunt prea multe active dacd sd ne referim la cl6d

Membrul CSD Corneliu Popovici a solicitat
indicate ca deficit bugetar: din 195 de milioane
Vladimir Jurcanu a menlionat cd suma desti

lei.

Cu privire la construclia
care ar fr raza de acoperire
informalii despre planurile

Vladimir lurcanu a menfionat cd dac6 se

reuqim sd construim o clddire noud in aprox
,,Telefi1m-Chigindu", rdmdne o entitate extrem
jurnaliqti de diferite generalii foarte
intr-o divizie de imagine pentru cd ei au fil
Republica Moldova gi reprezintd un fel de
Moldova". Conexiunea lor cu ambasadele si
cunoscute, ceea ce reprezintd un eveniment
beneficiat de granturi de la Consiliul Europei qi la Ambasada SUA.

caqti audio, camere de studio,

in 2023 ar urna sd fie format un
de un milion 400 de mii de euro,
cdteva activitSli specifice, cum ar fi

. In acest proiect sunt specifica[i l2O

digitalizarea proceselor de munc6.
itard. Un alt scop propus este crearea

ce am inceput in anul 2022 qi
I informafional de management al
i responsabili de partea editorialE

m este in prezent. Cat despre partea
iunea editoriald - este vorba de cele

[6, diversitate gi progres.

de sarcini, membra CSD Irina Malenco
oane venituri planificate gi care este
nevoie pentru a completa veniturile.

lionat cd din suma de 9,7 milioane 3

de loca{iune ;i subvenliile de la
tehnicii.

, Vladimir furcanu a menfionat cd nu

precizdri privind componentele sumei
constituie alocalia pentru construcfii.
construcfiilor este de 117 milioane de

I CSD Aurelian Ddnil6 s-anoului studio, mem
in timp a realizdri proiectului. De asemenea, a

Departarnentului ,,' efilm-Chigindu"

identificarea sursei de finanfare, a
iv trei ani qi jum6tate. CAt despre

importantd. Acolo avem o echipd de
i.,,Telefi lm-Chiqindu" s-a transformat

care demonstreazd localitdtile din
de promovare a ,,Teleradio-

cturile diplomatice strdine sunt foarte
de imagine. ,,Telefilm-Chi;in6u" a

interesat
solicitat



rvremDrul usD cristian Jardan a opinat cu privire la sarcinile pentru nouldepartamentul de publicisticd gi u ,.comandat airugr..u, aldturi de invest iga[ii, a

r:i:l:i:l Tl",nrj.].""r 
speciaie .1r De asemenea, cristian Jardan a fericitat

Membrul CSD Cristian

in contextul expirdrii proiectelor care susfin financiar emisiunile ,,Scanner,, qi
',Unghiul de vedere", Membra CSD Loretta Handrabura s-a interesat cum urne azd, a frsusfinute emisiunile analitice. Totodatd, Loretta Handrabura a felicitat Moldova I pentru
difuzarea filmelor noi, de calitate.

vladimir Jurcanu a men{ionat cd a purtat o discu}ie cu directorul televiziunii qi curealizatorii acestor-emisiuni qi au decir ra nu renunfe la ele, chiar dacdacestea vor afectabugetul Companiei.

Membrul CSD Sergiu Stanciu considerl cd este o decizie corectd ca cele 195 milioane
lei sa fie incluse i deficitul bugetar, asta, dacd planul cu privire la proiectarea constructieiclidirii este o necesitate stringentd. ' -' r- -- - 

'-

Preqedintele CSD Arcadie Gherasim mentione azd cd, este necesar de specificat de
unde pot fi acoperite financiar anumite activiiali. De asemenea, propune de a se pune
accentul pe consolidarea departamentului comercial. Totodatd, preqedintele CSD
propune producerea, aldturi de emisiunile de investiga{ii, emisiuni de analizd,.

Vladimir Jurcanu a menfionat cdla crearea departamentului publicisticd sunt trei piloni
ca structurd, este vorba de qtiri qi dezbateri, publicisticd, divertisment care continecultur6. ---'--'
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:misie 
a.ulor..emisiuni a" .pl.t o arti sugestie arori ..u ., "p.i"i.I- #ffi;ffi' t, ilil"Ili,ffi ;Trr*-irilor/programelor ce vizeazdregiunea transnistreand.

De asemenea, Pregedintele csD s-a interesat de unde vor fi accesate fonduri pentru
achizilionare de programe de la producdtorii independenfi.

vladimir furcanu a menlionat cdacest punct din Caietul de sarcini e la nivel de idee.

Preqedintele CSD, concluzioneazd, cd este o mare diferenfi dintre actualul Caiet de
sarcini gi cel din anul precedent. Prezentul ,,este foarte concret qi precis, se vede o
viziune. Se prevede o continuitate qi o planificare strategicd .o.i.rta gi previzibild.
Consider cd avem un document bine structurat,,.

in context, Membrul CSD Corneliu Popovici confirml cele menfionate de
Pre;edintele CSD ctt privire la actualul Caiet de sarcini. Corneliu Popovici afirm6 cd
documentul propus spre disculie este unul mult mai consistent, cu o viziune, obiective
clare qi ambilioase.

Urmare a dezbaterilor finale, preqedintele CSD supune votului urmitoare a decizie:



S-a decis:
t. Se aprobd Caietul de

2023.

Pregedintele CSD,
Arcadie Gherasim

Secretarul CSD,
Sergiu Stanciu

S-a votat ,,PENTRIJ" 7 voturi (Arcadie Ghe
Loretta Handrabura, Cristian Jardan, Aurelian

Dupd epuizarea ordinii de zi,
inchiderea gedinlei

ia,,Teleradio-Moldova,' pentru anul

im, Sergiu Stanciu, Irina Mafenco,
nil6, Corneliu Popovici)

CSD, Arcadie Gherasim anunt6
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